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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. január 8. 

napján tartott soron kívüli üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester (később érkezik), Boros Bálint, Czimbalek József, Melles 
Zoltán Dr. Novák János, Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Melsin Valentin, Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc képviselők jelezték, hogy 

más elfoglaltságuk miatt nem tudnak részt venni a mai ülésen  
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 8 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Boros Bálint és Melles Zoltán 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
1/2013. (I. 8.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. január 8-i soron kívüli 
ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Boros Bálint és Melles Zoltán képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirendek tárgyalását javasolja a 
képviselő-testületnek.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
2/2013. (I. 8.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés a Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete (NINESZ) alapító 

okiratának pontosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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2.) Előterjesztés a polgármesteri hivatal és a NINESZ közötti munkamegosztás és 
felelősségvállalás rendjéről szóló megállapodás elfogadására  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Napirend tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés a Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete (NINESZ) alapító 

okiratának pontosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát, majd beszél néhány fontos dologról. 
Minden intézményüknél, minden költségvetési szervnél a feladat ellátásához szükséges 
vagyon nevesítve, rendelve van. Tehát hozzá van rendelve az intézményhez az a vagyon, 
amellyel az általuk meghatározott feladatot elvégzi. Ez egy különleges helyzet, hiszen az a 
vagyon, amellyel kapcsolatosan a feladatát végzi a Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete 
(NINESZ) használatba kerül a Klebelsberg Intézményfenntartó Központhoz. Tehát egy 
átmeneti megoldást kellett találni, ezt tartalmazza az előterjesztés kiegészítésének I. pontja, 
amikor is a képviselő-testületnek azt javasolják, hogy az önkormányzat vagyongazdálkodási 
rendeletüknek és a törvényi előírásoknak megfelelően nevesíteniük kell azt a vagyont, 
amellyel kapcsolatosan a tevékenységét végzi a szervezet. Ezt tartalmazza a határozati 
javaslat 3. pontja. Az itt felsorolt ingatlanon végzi a tevékenységét, egyszerűen fogalmazva 
működteti az ingatlanokat, illetve vagyonleltár szerint minden olyan vagyoni eszköz és tárgyi 
eszköz állomány kerül hozzá, amelyeket működtet, és az előírások szerint biztosít.  
A II. pontban azt javasolják, hogy ennek a szervezetnek a székhelye praktikus okokból a 
Baross G. u. 4. szám alatt  a Báros Lajos Általános Iskola épületében legyen. Itt megfelelő 
számú, nagyságú irodák és megfelelő kialakítású helyiségek (pl. pénztár) áll rendelkezésre, 
hiszen ennek külön előírásai vannak, és nem kell kialakítani pl. újat (pl. pénztárt). Ennek 
értelmében a székhely a telephelyek közül kikerül az alapító okiratból. Végül pedig, ami a 
legfontosabb, maga a tevékenység, az a bizonyos szakfeladatok, melyeket továbbra is 
javasolnak úgy pontosítani, hogy legyen bent mindenképpen az építményüzemeltetés, hiszen 
ez a szervezet legfontosabb feladatai közé tartozik, valamint ezeknek a nem lakóingatlan 
célját szolgáló épületeknek az üzemeltetése és a bérbeadása.  
Mindezekkel együtt kéri tárgyalni és elfogadni az előterjesztést.  
 
Megérkezik a képviselő-testületi ülésre Dr. Ludas László alpolgármester. 

 

A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete 
(NINESZ) alapító okiratának pontosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát az 
előterjesztés kiegészítéssel együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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3/2013. (I. 8.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 303/2012.(XII. 11.) számú 

határozatának 6. pontjával elfogadott Nagyatádi Intézményeket Ellátó Szervezet 
alapító okiratát a Magyar Államkincstár végzésében megjelölt hiányosságok pótlását 
követően, az előterjesztés melléklete szerint  ismételten elfogadja. 

 
2. A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a hiánypótlást követően elfogadott alapító 

okiratot a törzskönyvi nyilvántartásba történő bejegyzés érdekében küldje meg a 
Magyar Államkincstárhoz. 

 
3.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, és 

megállapítja, hogy a Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete feladatellátására – a 
köznevelési intézmények működtetésére, étkeztetés szervezésére – az intézmény 
vagyonleltárában nyilvántartott tárgyi eszközök, és az alábbi ingatlanok állnak 
rendelkezésre: 

 
 - Baross G. utca 4. 1351 hrsz 
 - Aradi utca 1. 1351 hrsz 
 - Árpád utca 2. 1730 hrsz 
 - Dózsa Gy. utca 13. 560 hrsz 
 - Baross G. utca 10. 1347 hrsz 
 - Alkotmány utca 15. 268 hrsz 
 - Rozsnyói utca 2/A. 589/1 hrsz 
 - Rákóczi utca 41. 1931 hrsz 
 - Árpád utca 16. 2189/1 hrsz 
 - Honvéd utca 76. 2320 hrsz 
 
Határidő: 2013. január 9.  
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
2.) Előterjesztés a polgármesteri hivatal és a NINESZ közötti munkamegosztás és 

felelősségvállalás rendjéről szóló megállapodás elfogadására  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
Elmondja, hogy az előterjesztés mellékletét képező megállapodás tervezet 3. 
Felelősségvállalás pontjának a 3.1 részében kimaradt egy szó. Helyesen a mondat úgy 
hangzik, hogy „Kötelezettséget vállalni az Intézmény nevében – a pénzügyi ellenjegyzést 
követően – az Intézmény költségvetésében …”  
Ezzel a pontosítással javasolja elfogadni a képviselő-testületnek a megállapodás tervezetet.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Ez a megállapodás az önkormányzat intézménye és az önkormányzat között lévő 
megállapodás. Értelemszerűen a tartalmát az önkormányzat határozza meg, ez a rendszer 
eddig is működött. Nem gondolja, hogy különösebb gondja lenne az önkormányzatnak a saját 
intézménye gazdálkodásával, annak ellenőrzésével, kontrolljával kapcsolatban, de ez egy 
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speciális intézmény lesz, mert nem az önkormányzatnak fog szolgáltatni. Az intézmény 
együttműködési megállapodást kell, hogy kössön azzal az oktatási intézménnyel, ahol az 
infrastruktúrát szolgáltatja. A szolgáltatás nyújtásánál kontrollálni kell, hogy ne szaladjanak el 
a költségek. Látja, hogy kontrollálják, hogy milyen kerettel, hogyan gazdálkodik, csak az 
igényeket nem az önkormányzat fogja támasztani, hanem rajta teljesen kívül álló szervezet. 
Tehát nagyobb a felelősség, hogy ne engedjék a költségeket elszaladni, illetve egy az 
önkormányzat számára jól ellenőrizhető, áttekinthető megállapodás szülessen, és olyan 
együttműködés legyen az oktatási intézmények és a NINESZ között, ami a lehető legkisebb 
kockázatot tartalmazza az önkormányzat részére.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Az alpolgármester úr hozzászólásával kapcsolatban úgy gondolja, hogy nem lesz ilyen 
megállapodás az oktatási intézmények és a NINESZ között. Nincs semmilyen kapcsolat az 
oktatási intézmények és a NINESZ között azon kívül, hogy jó munkakapcsolatot kell 
tartanuk, mert az oktatási intézmények nem önállóak, hanem állami fenntartásba vannak, és a 
tankerület fogja a feladatok egy részét elvégezni. Ez a megállapodás pedig a gazdasági 
feladatok végzésében teljességgel megfelel és nagyon korrekt, jól megfogalmazott 
megállapodás. Jól ismeri ezeket a megállapodásokat, ezért úgy véli, hogy az önkormányzat 
érdekeit megfelelően tartalmazza.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Nagyon örül annak, hogy a képviselőtársa jónak tartja ezt a megállapodást, és megfelelő 
rálátással bír, de a kockázat nem itt van. Ezzel kezdte. Nagyon bízik abban, hogy maximálisan 
az önkormányzat érdekét fogja szolgálni, és azt nem tudja elképzelni, hogy úgy fognak 
szolgáltatni – és itt nem egy intézményre gondol – hogy valamiféle kereteket ne határoznának 
meg a tankerület vezetőjével. Ha ennek nincs kerete, akkor bármi lehetséges.  Ő, a maga 
részéről csak úgy tudja elképzelni a korrekt együttműködést, ha annak a kereteit valamilyen 
módon kialakítják.  
A gondot abban látja, hogy két irányítás lesz egy intézményen belül, és a nagyobb kockázat 
illetve költség, ami az önkormányzatot terheli, könnyen kicsúszhat az irányításuk alól.  
Az érdekük az, hogy egy megfelelő szintű szolgáltatást kapjanak, az önkormányzatnak pedig 
az érdeke az, hogy a lehető legkisebb költséggel tudják biztosítani.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Ennek az együttműködésnek a legfőbb biztosítéka az lesz, hogy ha korrekt vitákon, 
egyeztetéseken és jóhiszemű együttműködésen keresztül tudnak együtt dolgozni. Ismeri ezt a 
fajta modellt, már benne van több mint egy éve. Nagyon fontos az, hogy a felek korrekt 
módon közeledjenek egymáshoz, ugyanis ennek az együttműködésnek az apró részleteit nem 
lehet leszabályozni. Ezek napi igények, melyekben naponta kell megegyezniük.  
 
Ormai István polgármester: 
Nagyon jól ítéli meg az alpolgármester úr a fura helyzetet, a helyzetértékelése gyakorlatias és 
valós.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Decemberi ülésen felvetette és megkérdezte, hogy várhatóan lesz-e valami megállapodás, a 
tankerület és az önkormányzat által alapított NINESZ között.  
A Novák János által mondott mindennapi együttműködéssel kapcsolatban mond egy példát. 
Egy tanúszást, egy csarnokhasználatot meg kell beszélni. Egyik része szakmai, a másik pedig 
a gazdasági, üzemeltetési rész. Úgy gondolja, hogy az alpolgármester úr arra gondolt, hogy 
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igazából az önkormányzat által alapított NINESZ és a tankerület között kell valamilyen keret 
szintű megállapodás azzal együtt, hogy biztos az a szándéka mindenkinek, hogy 
zökkenőmentesen és jól működjenek együtt.  
Biztos benne, hogy amikor a gyakorlati rész kialakul, akkor ez lesz a következő lépés.  
A mellékelt megállapodás tervezetre mondhatná szinte, hogy ismerik az ilyen típusú 
megállapodást, mert a költségvetési szerveik is – ha jól emlékszik – hasonlóképpen 
működtek.  
Ha jól értette a Baross G. u. 4. szám alatt lesz a NINESZ központja, ott lesz a vezetője?  
 
Ormai István polgármester: 
Igen (irodák, pénztár, raktár, kézi raktár). Nagyon örül annak, hogy szóba jött ez az aspektusa 
ennek a dolognak, Bonyolult és valóban rejt magában jelentős probléma lehetőséget ez a most 
kialakult helyzet.  
Lesz majd egy megállapodás a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ és az önkormányzat 
között az ingó- és ingatlanvagyon átadásáról. Az önkormányzat használatba adja az 
ingatlanokat az államot képviselő Klebelsberg Intézményfenntartó Központnak, amit 
bejegyeznek a földhivatalba. Tehát ez egy nagyon erős státusz. Az ingóságok is használatba 
kerülnek. A mostani értelmezésük szerint az ingóságok közül azok, amelyek a köznevelési, 
közoktatási feladatellátást szolgálják. A nagyüst, a gázzsámoly, a fűnyíró nem kerül át, hiszen 
azokat az önkormányzat fogja használni a működtetés során. Ez egy megállapodás lesz.  
Amit az alpolgármester úr felvetett, az pedig a 2. szakasza és a gyakorlati szakasza a 
munkának. Szerinte itt is kell megállapodás, minimum egy eljárás rendet rögzíteni kell. Már 
közölték az intézményvezetőkkel azt, hogy január 1-jétől semmilyen nem általuk tett 
kötelezettségvállalásért nem állnak helyt. Csak a NINESZ által megrendelt szolgáltatások, 
beszerzések, megrendelések azok, amelyeket teljesítenek. Természetesnek tartják, de ettől 
függetlenül rögzítették. Ő is azt mondja, hogy az eljárás rendjét rögzíteni kell, azonban egy 
másik aspektusból megközelítve a dolgot, ennek az ellátó szervezetnek a költségvetése az 
önkormányzat költségvetésének része. Ez egy költségvetési szerv, amelynek előirányzatai 
lesznek. Ezeket az előirányzatokat pedig az önkormányzat fogja összeállítani, nyilvánvalóan a 
tapasztalataikat érvényesítve. Nem fordulhat elő az, hogy egy közoktatási intézmény többet 
költ működtetésre 2013-ban, mint költött 2012-ben. Csak egy egyszerű példát mondott erre, 
melynek lehet különböző aspektusa. Meg fogják kérni a költségvetési javaslatot, de a döntést 
az önkormányzat hozza meg. Miért kerülne többe egy közoktatási intézmény működtetése az 
idén, mint tavaly? Erre a kérdésre kell válaszolni, majd utána minősíteni. Tehát vannak 
evidens kiadások melyeket időszakonként felül kell vizsgálni, és vannak minősítendő kérések, 
igények és kiadások, amelyekre választ kell adniuk. Nem biztos, hogy minden igényt és 
szükségletet, amelyet megfogalmaznak feléjük, teljesíteni fogják. Alapvetések vannak, 
melyek elméletiek és tágak. A gyakorlati munka során a kötelezettség és a kiadás is náluk 
jelenik meg.  
Budapesten volt ma, ahol pénzügyi dolgokról tartottak tájékoztatót. Többek között elhangzott 
az is, hogy nincs pótlólagos forrás 2013-ban. Tehát ne számítson egyetlen egy önkormányzat 
sem arra, hogy majd júliusban a kormány kisegíti, amennyiben a működési költségeiből nem 
jön ki. Teljesen egyértelművé tették az ott jelenlévő polgármesterek, jegyzők számára, hogy 
nincs lehetőség az önkormányzatok számára pótlólagos forrás biztosítására.  
Most nagyon alaposan meg kell gondolniuk azt, hogy mire fordítják a rendelkezésükre álló 
forrásokat. Ez a dokumentum előírt kelléke annak, hogy az intézményük működni tudjon. 
Valóban ez a kettőjük közötti együttműködést rögzíti és az intézmények felé pedig az 
előzőekben elmondottak szerint fognak eljárni. Egyébként hétfőn délután tartanak egy olyan 
megbeszélést, ahol értelmezik a helyzetet, és elkezdik a gyakorlati munka alapjait lerakni, 
hogy hogyan tud együtt dolgozni a tankerület, a NINESZ és az intézmények, mert egy ilyen 
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közös együttműködés szükséges, figyelemmel arra, amit Ludas László alpolgármester úr 
elmondott.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármesteri hivatal és a NINESZ közötti 
munkamegosztás és felelősségvállalás rendjéről szóló megállapodás elfogadására vonatkozó 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 7 
igen – szavazattal (Czimbalek József képviselő nem szavazott) elfogadja, és a következő 
határozatot hozza:  
 
4/2013. (I. 8.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal, 

mint önállóan működő és gazdálkodó költségvetési szerv és a Nagyatádi Intézmények 
Ellátó Szervezete, mint önállóan működő költségvetési szerv közötti 
munkamegosztás és felelősségvállalás rendjéről szóló megállapodást az 
államháztartásról szóló törvény végrehajtására vonatkozó 368/2011. (XII.31.) Korm. 
rendelet alapján jóváhagyja.  

 
2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt, valamint az érintett 

intézmény vezetőjét a munkamegosztási megállapodás megkötésére. 
 
Határidő:  2013. január 9.  
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 Egyed Árpád megbízott igazgató 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli ülését 1625 

órakor bezárja. 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 
 
 

Boros Bálint 
képviselő 

Melles Zoltán 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


